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سيس�تمپوش�يدني»الكتروكورتيكوگرافي«ب�رايثبت
سيگنالهايعصبيازسطحمغزتوسطمحققانومتخصصان
كشوردرآزمايشگاهمدارهاوسيستمهايمجتمعدانشگاه
صنعتيخواجهنصيرالدينطوس�يطراحيوس�اختهشد.
امير مسعود س��وداگر، عضو هيئت علمي دانشگاه صنعتي خواجه 
نصيرالدين طوسي اظهار كرد: در اجراي اين طرح تحقيقاتي يك 
سيستم ثبت هشت كاناله »الكتروكورتيكوگرافي« براي برقراري 
ارتباط با سيستم عصبي طراحي و ساخته ش��د كه از اين فناوري 

مي توان براي ثبت فعاليت هاي برون غشايي مغز استفاده كرد. 
اي��ن محقق درب��اره اه��داف اجراي اي��ن طرح پژوهش��ي گفت: 
طراحي و س��اخت سيس��تمي كه بتواند براي ثبت سيگنال هاي 
الكتروكورتيكوگرام مورد اس��تفاده پژوهشگران علوم اعصاب قرار 
گيرد و نيز تربيت پژوهشگراني براي نمونه سازي اين نوع سامانه ها 

در كشور دو هدف عمده از اجراي اين طرح تحقيقاتي است. 
عضو هيئت علمي دانشگاه صنعتي خواجه نصيرالدين طوسي نقش 
ستاد علوم شناختي در فراهم آوردن بستر لازم براي شبكه سازي 
و برقراري ارتب��اط ميان متخصصان در حوزه ه��اي مكمل علوم و 
فناوري هاي شناختي را بسيار مهم و حياتي دانست و ابراز كرد: يكي 
از وجوه مهم اين طرح، توسعه فناوري داخلي و بومي سازي آن در 
بعضي بخش هاي سيستم ثبت سيگنال هاي عصبي از سطح مغز بود 
كه خوشبختانه با حمايت هاي همه جانبه ستاد علوم شناختي نيز با 

موفقيت به انجام رسيد. 
وي همچنين با قدردان��ي از كمك هاي علمي و فني ش��ماري از 
محققان و متخصصان در دانش��گاه صنعتي خواج��ه نصيرالدين 
طوس��ي براي طراحي، س��اخت و آزمايش سيس��تم پوشيدني/ 
نيمه كاش��تني »الكتروكورتيكوگرافي« جهت ثبت سيگنال هاي 
عصبي از س��طح مغز ابراز امي��دواري كرد: با معرف��ي طرح هاي 
تحقيقاتي در ح��وزه علوم ش��ناختي و آش��نايي علاقه مندان با 
فعاليت هاي علمي و پژوهشي اساتيد و دانش پژوهان، زمينه براي 
گسترش فعاليت ها در بخش هاي توسعه فناوري ها در حوزه هاي 
علوم شناختي هرچه بيشتر فراهم شود. اين محقق در پايان با بيان 
اينكه سيس��تم عصبي در ميان بخش هاي مختلف بدن انسان، از 
پيچيده ترين قسمت هاي بدن محسوب مي شود و به همين دليل 
بيماري هاي مرتبط با سيستم عصبي از سخت ترين درمان هاست، 
يادآور شد: سيس��تم ثبت فعاليت هاي س��يگنال عصبي، كمك 
فراواني به محققان حوزه عصب شناسي در زمينه شناخت سيستم 

عصبي مي كند. 
 ----------------------------------------------

 بومي سازي سنسورهاي اندازه گيري 
در نيروگاه ها

يك�يازش�ركتهايدانشبني�انب�احماي�تصن�دوق
حماي�تازتحقيقاتوتوس�عهصناي�عالكتروني�ك)صحا(
اق�دامب�هبوميس�ازيفن�اوريسنس�ورهاياندازهگيري
فش�اردرنيروگاهه�اوصناي�عنف�توگازك�ردهاس�ت.
طرح كلان بومي س��ازي تكنولوژي توليد ترانس ديوسرهاي فشار 
)سنسورهاي فشار(، به منظور قطع وابستگي هاي ايران به تجهيزات 
خارجي با هزينه تحقيقاتي نزديك ب��ه 1/5 ميليون يورو در حال 
اجراس��ت. صنايع نفت، گاز، نيرو، فولاد، غذايي و كاغذ وابستگي 
شديدي به اين ترانسميتر )ترانس ديوس��رها( دارند كه هم اكنون 

قسمت اصلي اين تجهيز در حال بومي سازي است. 
تاكنون 5۰ درصد عمليات اين طرح پيش��رفت داش��ته اس��ت و 
پيش بيني مي شود تا يك سال آينده صد درصد اين طرح تكميل و 
اجرايي شود. حسين مقدسي، مجري طرح اجراي آن را مانع خروج 
بيش از ۲5۰ ميليون يورويي ارز از كشور دانست و گفت: اين تجهيز 
بر اساس آخرين اس��تانداردهاي جهاني توليد شده است؛ بنابراين 
چنانچه در كشور اجرايي شود، قابليت صادرات به كشورهاي ديگر 

را نيز خواهد داشت. 
مقدسي خاطر نشان كرد: اين طرح هم اكنون در مرحله تحقيقاتي 
است و براي خط توليد آن به سرمايه گذاري ۲۰ ميليون يورو نياز 
داريم. بر اس��اس اعلام صحا، مجري طرح با اش��اره به اهميت اين 
ابزار خاطر نشان كرد: اين تجهيزات براي فرآيندهاي نفت و گاز و 
پتروشيمي، نيروگاه، صنايع كاغذ، فولاد، دارويي، غذايي و هر جايي 
كه نياز به اندازه گيري فشار داشته باشيم، متصل شده و سپس فشار 
را با دقت اندازه گيري مي كند. اين تجهيز مي تواند، فشار، اختلاف 

سطح و شدت جريان را به خوبي اندازه گيري كند.

دستاوردايراني

آزمون و تخلف

بورسيه هايي كه استاد نمي شوند

منابعماليصندوقدرس�الجاريبهدوبرابر
افزايشيافت.سالتحصيليقبل۴1۷ميليارد
تومانمناب�عدرقال�بتس�هيلاتويارانهبه
دانش�گاههاودانش�جويانپرداختش�دوبا
كمكس�ازمانبرنامهوبودج�هازمهرماهاين
رقمب�ه۶۷۳ميلياردتوم�انافزايشمييابد.
صندوق رفاه دانشجويان براي پوشش صددرصدي 
خدمات و تسهيلات دانشجويي تقويت شده است. 
با توجه به افزاي��ش منابع صن��دوق، خدمات در 
حوزه هاي دانشجويي نظير افزايش وام، حمايت از 
كارآفرينان، تبديل آشپزخانه ها از حالت سنتي به 

صنعتي و ساير خدمات دانشجويي ارتقا مي يابد. 
رئيس صندوق رفاه دانشجويان وزارت علوم با بيان 
اينكه قطعا در سال تحصيلي آينده خدمات بهتري 

به دانش��جويان ارائه مي دهيم، گفت: وام شهريه 
نيز با تفاهمنامه اي كه با بانك قرض الحس��نه مهر 
داشتيم پوشش آن دو برابر مي ش��ود. در سنوات 
گذشته ۲5 تا 5۰۰ درصد در اين وام رشد داشتيم. 
امس��ال با افزايش منابع پوشش همه دانشجويان 
تكميل مي شود و اميدواريم، بتوانيم به اندازه نياز 

دانشجويان اين وام ها را پرداخت كنيم. 
تمامخوابگاههاارتقاپيداميكنند

ذوالفقار يزدان مهر، در خصوص نام��ه وزير علوم 
براي كاهش يارانه غذاي دانشگاه ها گفت: نه تنها 
بحث تسهيلات به دانشگاه ها كاهش پيدا نكرده، 
بلكه در سال آينده افزايش هم خواهيم داشت. 5۰ 
درصد تسهيلات دانش��جويي هم توسط صندوق 
رفاه و 5۰ درصد با مشاركت دانشگاه انجام مي شود. 

رستوران هاي مكمل در دانش��گاه ها ايجاد شده و 
تنوع غذايي را ارتق��ا داديم و همچنين تمهيداتي 
ايجاد ش��ده كه غذا هاي رايگان بين دانشجويان 
توزيع ش��ود، بنابراين س��قف تس��هيلات امسال 

براساس اين برنامه ريزي ها افزايش پيدا مي كند. 
تعطيلاتتابستانيدرسرايدانشجويي

رئيس صن��دوق رف��اه دانش��جويان وزارت علوم 
همچني��ن از ايج��اد چم��ن مصنوع��ي در كنار 
خوابگاه ها با مشاركت س��ازمان امور دانشجويان 
خبر داد و گفت: تاكنون ۲۰ مورد چمن مصنوعي 
در كن��ار خوابگاه ها ايجاد ش��ده همچنين در هر 
خوابگاه نيز ي��ك كارگاه مهارت محور با همكاري 
دانشگاه فني حرفه اي ايجاد خواهيم كرد كه امسال 
5۰ كارگاه ايجاد مي ش��ود و به ه��ر كارگاه 1۰۰ 

ميليون تومان وام قرض الحس��نه توسط صندوق 
پرداخت مي شود. 

وي همچنين از آماده سازي سرا هاي دانشجويي 
براي اس��كان خانواده ها در ايام تابستان خبر داد 
و گفت: ۶۰هزار خانواده مي توانند از اين س��را ها 
در استان هاي مختلف اس��تفاده كنند، سامانه اي 
تعريف شده كه ثبت نام انجام مي شود و بيش از ۳۰ 
دانشگاه نيز براي ارائه خدمات اعلام آمادگي كردند. 
ضمن اينكه سال گذش��ته وام هاي دانشجويي با 
پوشش صد در صدي و حتي در برخي موارد 5۰۰ 
درصدي مواجه شد و امسال نيز تسهيلات قابل ارائه 
دانشجويان هدفمند و متناسب با نياز آنها خواهد 
بود. به گفته يزدان مهر، با حماي��ت صندوق رفاه 
دانشجويان، رس��توران هاي مكمل در دانشگاه ها 
ايج��اد خواهند ش��د و تنوع غذايي دانش��جويان 
افزايش مي ياب��د و حتي در برخي از دانش��گاه ها 
غذاي رايگان به دانش��جويان ارائه مي شود، يعني 
دانشجويان حتي مبلغ 1۴۰۰ تومان ژتون تغذيه اي 
را پرداخت نمي كنند و اين سيس��تم توزيع غذاي 

رايگان در ساير دانشگاه ها نيز گسترش مي يابد. 
ايجاد۵0كارگاهمهارتآموزي

پيش از اين صندوق رفاه دانش��جويان با كمبود 
۲۰۰ خوابگاه مواجه بود و 5۰ هزار دانشجو پشت 
در خوابگاه بودند كه ۲۷ ميلي��ارد تومان كمك 
رهن به دانش��گاه ها براي اسكان اين دانشجويان 

داده شد. 
يكي از دلايل كمبود خوابگاه دانشجويي اين بود 
كه براساس برنامه پنجم توس��عه، صندوق رفاه با 
منع ساخت سراها مواجه بود كه البته اين موضوع 
با پيگيري هاي انجام شده در برنامه ششم توسعه 
برطرف شد و برنامه ساخت ۲۰۰ سراي دانشجويي 
با مشاركت دانشگاه ها و بخش خصوصي در دست 
اجراس��ت. ضمن اينكه برنامه اي��ن صندوق براي 
حمايت از دانش��جويان مهارت محور و كارآفرين 
برنامه هاي��ي دارد و در قال��ب اين سياس��ت، 5۰ 
كارگاه مهارت آم��وزي در خوابگاه هاي دانش��گاه  
فني حرفه اي ايج��اد مي كند. به ه��ر كارگاه هم 
1۰۰ ميلي��ون تومان تس��هيلات قرض الحس��نه 
مي دهد. خوشبختانه دانش��جويان كارآفرين هم 
به منظور حمايت از توليدات آنها و تجاري  كردن 
اين محصولات مي توانند از اين صندوق مبلغ 1۰ 

ميليون تومان وام قرض الحسنه دريافت كنند.

س�ازمانس�نجشامس�اله�منتوانس�ت
آزمونه�ايسراس�ريراب�دوناش�تباهو
مش�كليبرگ�زاركن�د.ورودب�هدانش�گاه
هرس�الحاش�يههايخاصخ�ودراداردو
رؤي�ايبرخ�يراباخ�اكيكس�انميكند.
در آزمون امس��ال گروه علوم تجرب��ي نيز اتفاق 
عجيبي در دبيرس��تان هدايتي شهر قم رخ داد. 
تازه تري��ن تخلف س��ازمان س��نجش، خطايي 
بود كه حداق��ل 5۰۰ داوطل��ب را متضرر كرد و 
ناهماهنگي در برگزاري اين كنكور سال جاري را 
نشان داد. با انتشار رتبه هاي قبولي دانشگاه هاي 
دولتي هم مش��خص شد كه س��ازمان سنجش 
برخلاف وعده اش فكري به حال اين دانشجويان 
متضرر نكرده است. در اين آزمون و آنچنان كه در 
رسانه ها منعكس شد، مسئولان اجرايي آزمون 1۰ 
دقيقه مانده به پايان كنكور اقدام به جمع آوري 
برگه هاي امتحاني كردند و با اي��ن كار علاوه بر 
استرس و فشار رواني، شانس هاي باقيمانده اين 
5۰۰ داوطلب دختر را براي بهبود وضعيت خود 

در مقايسه با ساير رقبا از بين بردند.  
اين مشكل نشان مي دهد كه حداقل در يكي از 
حوزه هاي آزمون آنچنان كه بايد و شايد اصول و 
مقررات برگزاري آزمون آموزش داده نشده است، 
اما عجيب تر از اين اتفاق بايد به نوع و نحوه برخورد 
رئيس سازمان سنجش با اين مسئله اشاره كرد. 

در رابطه با جزئيات اين اتف��اق ابراهيم خدايي، 

رئيس سازمان سنجش آموزش كشور به رسانه ها 
گف��ت:» در يك��ي از حوزه ه��اي امتحاني براي 
برگزاري آزمون 5۰۰ داوطلب دختر گروه علوم 
تجربي كه ۴5۰ نفر آنان در جلسه حاضر بودند، 
داوطلبان نسبت به زمان بندي اعتراض داشتند 
و معتقد بودند كه مجري��ان، 1۰ دقيقه زودتر از 
موعد مقرر اق��دام به اتمام آزم��ون كردند، البته 
مجريان حوزه ۷ دقيقه را به ما گزارش كرده اند، 
اما به هر حال اعتراض حق قانوني اين داوطلبان 

است و ما حتماً رسيدگي مي كنيم.« 
خدايي اف��زود:» داوطلبان مطمئن باش��ند كه 

سازمان سنجش با استفاده از روش هاي علمي و 
آماري در نمره دهي آنان، اين تأخير زماني را در 
نظر گرفته و حداكثر مساعدت را با اين داوطلبان 
انجام مي دهد تا حقي از اين داوطلبان ضايع نشود 

و داوطلبان به هيچ وجه نگران نباشند.«
تخلفدرتخلف

رئيس سازمان س��نجش بدون اشاره به تخلف و 
برخورد احتمالي با عاملان اين اتفاق براي پايان 
بخشيدن به اعتراضات و حاشيه هاي پيش آمده 
در مورد اين اتف��اق، راهكاري ارائه كرده اس��ت 
كه خود مصداق بارز تخل��ف در برگزاري آزمون 

خواهد بود. 
اين نهاد تصميم داشت ضايع شدن 1۰ دقيقه از 
زمان اين ۴5۰ داوطلب را با حذف سؤالات پاياني 
يا با نمره حداكثري در كارنامه اين داوطلبان اعمال 
كند يا تصور كنيد تصميم بگيرد بر اساس ساير 
پاسخ هاي داده شده نمره سؤالات پاياني داوطلبان 
را تغيير دهد. رئيس سازمان سنجش كه دكتراي 
آمار دارد، به گونه از علم و روش هاي آماري براي 
جبران خطا سخن گفته بود كه گويا با اين رويه 
مي توان خطا و اش��كال پيش آمده را از بين برد، 
حال اينكه با هر احتمال و اقدامي دوباره عدالت در 
حق اين داوطلبان به ويژه ساير رقبا از بين خواهد 
رفت؛ چراكه سطح و توانايي اين داوطلبان و ميزان 
توانايي آنها در دروس مختلف متفاوت است و چه 
بسا در حق يكي از آنها تخفيفاتي اعمال شود كه 

در عالم واقع مستحق آن نباشد. 
اين بي اعتنايي عالي ترين مقام سازمان سنجش 
با تخلف صورت گرفته اگر ب��ا اعمال تخفيف در 
حق اين ۴5۰ داوطلب همراه شود به احتمال زياد 
به يك رويه در آزمون هاي سال هاي آتي نيز بدل 
خواهد شد و دردسر هاي ديگري را نيز به وجود 
خواهد آورد. اكنون با مشخص شدن امتيازهاي 
نهايي داوطلبان دانش��گاه، بي تدبيري سازمان 
س��نجش در احقاق حقوق اين افراد محرز شده 
است و وزارت علوم بايد براي عدم تكرار اين مشكل 

در سال هاي آتي فكري جدي كند.

چندسالياستكهجريانپرچالشيموسوم
بهبورسيههادرجامعهشكلگرفتهكهبهتعبير
مقاممعظمرهبرييكيازغلطترينكارهاي
دولتيازده�مدرزمينهآم�وزشعاليبود.
به رغم ايجاد تشنج رسانه اي و اردوكشي برخي 
مديران به ويژه رؤس��اي بعضي دانش��گاه ها به 
سوي ديوان عدالت اداري براي مخدوش كردن 
نظر قضايي ديوان، اما قض��ات محترم ديوان كه 
از با س��ابقه ترين قضات قوه قضائيه هستند پس 
از چهار سال، نس��بت به تش��خيص درستي يا 
نادرستي شكايت بورسيه ها مجدانه تلاش كرده و 
سرانجام رأي قطعي مبني بر استخدام بورسيه ها 
را صادر كردن��د. اكنون كه وقت اج��راي احكام 
قضايي رسيده است، متأس��فانه شاهد اقدامات 
حيرت انگيز دانش��گاه ها در عدم اج��راي حكم 
ديوان يا بهانه تراشي براي اطاله موضوع هستيم. 
اين مسئله در حالي صورت مي گيرد كه معاون 
محت��رم رئيس جمهور و رئيس س��ازمان اداري 
و استخدامي كش��ور نيز به تمامي دستگاه هاي 
اجرايي كش��ور اعلام كرده اند كه آراي صادره از 

ديوان عدالت اداري را اجرا كنند. 
به همين دليل كانون بسيج اساتيد دانشگاه تربيت 
مدرس در پي اظهارات رئيس مركز جذب اعضاي 

هيئت علمي وزارت علوم درباره افرادي كه پيگير 
حقوق تضييع ش��ده خود در پرونده بورسيه ها 
هس��تند، در صدور نامه اي خطاب به وزير علوم 

خواستار بركناري وي شدند. 
تحريكرؤسايدانشگاهها

كانون بس��يج اس��اتيد، علت اصلي در مكتوب 
نمودن بيانيه اش را اقدامات جنجال آفرين رئيس 
محترم مركز جذب اعضاي هيئت علمي جناب 

آقاي دكتر رضوان طلب به ويژه صوتي از سخنان 
ايشان حاوي القائات نادرست، تهديدات تلويحي، 
مغالطات بياني و. . . اس��ت كه در فضاي مجازي 

منتشر شده دانست. 
در اي��ن بيانيه آمده اس��ت: »رفتار هاي چند ماه 
اخير آقاي رضوان طل��ب در وزارت علوم و مركز 
جذب، موجب تقويت اين ظن ش��ده كه وزارت 
علوم با ايس��تادن مقابل روند هاي قانوني كشور 

و به خصوص دي��وان عدال��ت اداري )كه ملجأ و 
پناه بورسيه هايي است كه به تعبير مقام عظماي 
ولايت )مدظله العالي( مورد ظلم واقع شده اند( 
در حال فرستادن پيام قانون شكني به دانشگاه ها 
و تحريك رؤس��اي دانش��گاه ها به س��رپيچي از 
فرايند هاي قانوني كشور است و همچنين از اين 
پروسه چنين برداشت مي شود كه حضرتعالي از 
عملكرد و رفت��ار غيرقانوني رئيس اين مجموعه 

اطلاع نداريد.«
رئيس مركز جذب اعضاي هيئت علمي چندي 
پيش گفته بود:» ش��ما مي خواهيد عضو هيئت 
علمي بش��ويد خب! س��ازوكار خاص خودش را 

دارد. 
رضوان طلب، حك��م ديوان و اص��ل ورود ديوان 
به شكايت بورس��يه ها را خلاف مصوبات شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي از جمله ۶۳۰ و ۷۶۰ دانسته 
است؛ در حالي كه اين مصوبات در خصوص شئون 
علمي، آموزشي و پژوهشي بوده و بحث اداري و 
استخدامي بورسيه ها از شمول اين مصوبه خارج 
اس��ت. ديوان عدالت اداري نيز به صورت شكلي 
روند استخدام و جايابي اين افراد را مورد بررسي 
ق��رار داده و در آن امر خلاف قانون تش��خيص 

نداده است. 

یاسر جعفری
   گزارش2

ابراهيم مشيریان
   گزارش 3

عليرضا سزاوار
    گزارش یک 

درس�ال»حماي�تازكالايايراني«اينس�تونرابه
تحقيقاتوپروژههايعملياتيدانش�گاهياختصاص
دادهايمكهوجهممي�زهآنهاارتباطبابازاراس�ت؛چه
پروژههايعلومانسانيوچهمهندسيوچهپزشكي.
ارتباطدانش�گاهب�اب�ازار،مهمترينبخ�شحمايت
دانشگاهيازكالايايرانياس�تكهاگربهطوركاملو
صحيحعملياتيشودنقشبيبديليدرتحققاقتصاد
مقاومتيخواهدداش�ت.درهمينزمينهپذيرايآثار

جامعهدانشگاهيبراينشردراينستونهستيم.

منابعماليصندوقرفاهدانشجويي۲برابرشد

از وام آسان تا تغذيه رايگان

احسانفهيم
از سال 95 موضوع مبارزه با پايان نامه فروشي و حواشي 
آن ش��كل تازه اي به خود گرفت. در نهايت لايحه مقابله 
با تخلفات علمي تبديل به قانون و س��پس ابلاغ شد، اما 
بازار افرادي كه از فروش پايان نامه سود مي برند همچنان 
پررونق است. البته ناگفته نماند دسته اي ديگر از همين 
قبيل فرصت طلب��ان در رده هاي پايين ت��ر تحصيلي با 
دريافت مبالغي ميليوني مدارك ديپلم، پيش دانشگاهي 
و... را به حرفه اي ترين حالت ممكن جعل مي كنند، بدون 

آنكه آب از آب تكان بخورد!
رئي��س دانش��گاه ش��اهد ب��ه تازگ��ي درب��اره موض��وع 
پايان نامه فروشي گفته است: »بحث ارائه مقاله حركت مثبت 
و درستي اس��ت و به عنوان فرصت براي جامعه دانشگاهي 
به ش��مار مي رود، ولي هر فرصتي در كن��ار خود عوارض و 
تهديداتي هم دارد. توليد مقاله نيز به عنوان يك شاخص در 
توليد علم در تمام دنيا مطرح است، اما اينكه مقالات صرفاً 
پايه نظري يا كتابخانه اي داش��ته يا خريداري شده باشد و 

منجر به حل مشكلات جامعه نشود، اشكال دارد.« 
به گفته كامران ثقفي، »اگر پايان نامه هاي دانش��جويي به 
سمت حل مش��كلات كش��ور بروند و خروجي ها با چنين 
عملكردي مطالبه شود، فروش پايان نامه هم به طور طبيعي 
به اين صورت انجام نمي شود. همچنين به نظر مي آيد اين 
توانايي وجود دارد كه جلوي پايان نامه فروشي را بگيريم، اما 
نياز به يك عزم جدي داريم، قوانيني هم تصويب شده كه 

مشكلي ندارد، ولي بحث اجراي آن مطرح است.«
ازپاياننامههايتقلبيتامقالههايجعلي

جالب اينكه دو سال قبل 5۸ مقاله محققان ايراني از هفت 
نشريه علمي معتبر دنيا آن  هم به دليل تقلب علمي حذف 
شد و با گزارش مجله س��اينس از بازار پايان نامه فروشي در 

ايران ابعاد جهاني پيدا كرد. 
همچنين طبق لايحه ارس��الي دول��ت يازدهم به مجلس 
كه ب��ا بررس��ي هاي ف��راوان در آخرين روز هاي ش��هريور 
9۶ تبديل به قانون ش��د، مرتكبان تقلب علمي مش��مول 
مجازات هايي از قبيل: جزاي نقدي درجه ۳ و محروميت از 
حقوق اجتماعي درجه ۶ خواهند شد؛ مجازات هايي كه در 
بازار پايان نامه فروشي كسي چندان آنها را جدي نمي گيرد. 
در واقع پايان نامه فروشي جرم است، درست نيست كه اجازه 
دهيم يك عده بدون زحمت و بي سواد تنها با پرداخت مبلغي 
مرحله پايان نامه را بگذرانند و بعد هم به واس��طه مدارك 
تحصيلي بي كيفيتي كه كس��ب كرده اند، انتظار داش��ته 
باشند وارد بازار كار يا حتي پست هاي مهم مملكتي شوند 
كه اگر چنين شود، خيانت بزرگي به كشور است كه سبب 
ورود افراد نالايق در پست هاي مهم و عدم شايسته سالاري 
خواهد شد. حالا بايد منتظر ماند و ديد آيا قانوني كه وضع 
شده با پيگيري هاي مستمر اثربخشي خودشان را نمايان 
خواهند كرد يا جيب سودجويان روز به روز پرتر و به تعداد 

تحصيلكرده هاي بي سواد كشور افزوده خواهد شد. 

يادداشت

خبر

استفاده دانش بنيان ها از 
ظرفيت هاي انزلي

 تفاهمنام��ه هم��كاري بي��ن س��ازمان منطق��ه آزاد 
تجاري - صنعتي انزلي و پارك علم و فناوري دانش��گاه 
تهران در راس��تاي حمايت و كمك به ايجاد و توس��عه 
كس��ب و كارهاي فناوری از طريق ارائه خدمات عمومي 
و تخصصي با ارزش افزوده بالا انجام ش��د. عباس زارعي 
هنزكي، رئيس پارك علم و فناوري دانش��گاه تهران در 
نشس��ت انعقاد اين تفاهمنامه با اش��اره ب��ه زمينه هاي 
همكاري مشترك تصريح كرد: منطقه آزاد انزلي با اجراي 
طرح هاي مختلف زيرس��اختي، صنعت��ي و اقتصادي به 
يك پايگاه مناس��ب صادراتي در شمال كش��ور تبديل 

شده است. 
وي افزود: اين منطقه فضا و ظرفيت مناسبي براي اجراي 
طرح هاي شركت هاي دانش بنيان در سطح كشور دارد و 
نگاه توسعه اي اين سازمان در حمايت ها و همكاري هاي 
ص��ورت گرفته با پارك ه��اي علمي و فناوري اس��تان و 
كشور ملموس اس��ت. زارعي با اش��اره به توانمندي ها و 
ظرفيت هاي پارك علم و فناوري دانش��گاه تهران اظهار 
كرد: بخش عمده اف��راد از طريق آزم��ون وارد پارك ها 
مي ش��وند و بخش ديگر نيز افراد غير دانشگاهي هستند 
كه از طريق كسب و كارهاي نوپا وارد شده اند و دانشگاه 
تهران جهت ايجاد كسب و كار در تمام نقاطي كه پايگاه 
دارد، برنامه هاي مشخص تدوين شده را اجرا مي كند كه 
داراي چارچوب هاي خاصي هستند و جهت اثرگذاري نياز 

به دعوت از اساتيد و صنعتگران بزرگ داريم. 
مدت اين تفاهمنامه از تاريخ امضا به مدت سه سال بوده و 

با موافقت طرفين قابل تمديد است.

پايان نامه موجود است!

 ساخت سيستم ثبت سيگنال هاي عصبي 
از مغز


